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MUISTIO 7/2024 

Aika: Tiistai 3.12.2024 klo 17.30–18.24    
Paikka: Pääkirjaston ryhmätyötila (alakerta), Salpausselänkatu 33, Kouvola  
 
Läsnä: 

Jäsenet läsnä (x) 
/poissa (-) 

Muuta 

Harri Turkulainen, puheenjohtaja x  
Sirpa Heikkinen, varapuheenjohtaja x  
Sven Dubbelman -  
Elli Heino  -  
Minna Hirvijärvi -  
Lauri Hodju x  
Artur Tartu -  
Juha Willman -  
 
Varajäsenet 

  

Vuokko Koiranen -  
Marjo Seki x  
 
Muut osallistujat 

  

    
 

Käsiteltävät asiat: 

1. Kokouksen avaus 

Päätös: Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 17.30. 
 

2. Läsnäolijoiden toteaminen  
 
Päätös: Todettiin läsnäolijat. 
 
 

3. Menneet tapahtumat 
• Aluetoimikuntien ja yhteisötilojen työkokous 28.10.2024 Etapissa. Keskusteltiin yhteisötilojen ja 

aluetoimikuntien yhteistyöstä ja kuinka aluetoimikunnan käyttävät yhteisötiloja. Katsottiin 
tarpeelliseksi myös käydä tutustumassa toistemme yhteisötiloihin. 

Päätös: Merkittiin tiedoksi. 
 

4. Taloustilanne 
• Keskusta-alueen aluetoimikunnan talousarvion toteutuma 1–11/2024 n. 3 400 €.  
• Suurimmat kuluerät Alakylän laavun korjaus ja kivipenkit, Lukukisan kirjapalkinnot sekä Hyvän 

päivän -perhetapahtuman avustus. 
• Lisäksi keskusta-alueen hankerahaa on annettu Anjalankosken, Elimäen sekä Valkealan 

aluetoimikuntien hankkeisiin yhteensä n. 2 900 €.  
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5. Hankeideat ja rahoituspäätökset 
• Aluetoimikunnalle on tullut yksi uusi hankehakemus. Se koskee vuotta 2025 ja edellyttää 

yleisesti, että meillä on hankerahaa silloin jaettavana. 
 Luentotilaisuus ”Uskalla olla lapsellesi aikuinen” (psykologi Keijo Tahkokallio) 

tiistaina 21.1.2025 klo 18 Kouvolan Lakritsin tiloissa. Tilaisuus on maksuton ja 
kaikille avoin. 

 Järjestäjänä Lions 107D-piiri ja Kouvolan alueen Lions klubit. He hakevat tukea 
tapahtuman järjestämiseen 1 500 euroa. 
 

Muut hankeasiat 
• Anjalankosken aluetoimikunta pyysi 24.10.2024 Keskusta-alueen aluetoimikunnalta yhteensä 

950 euroa kahden hankehakemuksen rahoittamiseen, koska heidän hankeraha on loppunut. 
Käydyn sähköpostiviestinnän perusteella hyväksyimme asian. 

• Valkealan aluetoimikunta pyysi 14.11.2024 Keskusta-alueen aluetoimikunnalta yhteensä 1 000 
euroa yhden hankehakemuksen rahoittamiseen, koska heidän hankeraha on loppunut. 
Puheenjohtaja antoi luvan. 

• Elimäki-Korian aluetoimikunta pyysi 18.11.2024 Keskusta-alueen aluetoimikunnalta vajaan  
1 000 euroa Puljun yhteisötilan taulutelevision rahoittamiseen, koska heidän hankeraha on 
loppunut. Puheenjohtaja antoi luvan. 

• Aluetoimikuntien puheenjohtajat päättivät 2.12. kokouksessa, että jäljellä olevasta 
hankerahasta osoitetaan 10 000 € vähävaraisten ikäihmisten ja lapsiperheiden tukemiseen. 

 
Ehdotus: Keskustellaan Lions klubien hankehakemuksesta ja merkitään muille aluetoimikunnille 
siirretyt hankerahat tiedoksi. 
Päätös: Päätettiin puoltaa Lions 107D-piirin ja Kouvolan Lions klubien luentotilaisuuden 
hankehakemusta 1 500 euron tuesta. Muuten merkittiin tiedoksi muut hankeasiat. 

 
 

6. Kouvolan Joulunavaus 
• Pidettiin lauantaina 23.11.2024 Manskilla. 
• Aluetoimikunta osallistui kustannuksiin maksamalla järjestelykustannuksia yhteensä 2 000 

euron edestä. 

Päätös: Merkittiin tiedoksi. 

 
7. Suuri Lukukisa 2025 

• Kaakkois-Suomen MLL on järjestämässä yhteistyössä kaupungin ja kirjastojen kanssa uudelleen 
Suuren Lukukisan ensi keväänä. Kisa on kaavailtu helmikuulle. 

• Aluetoimikuntien kiinnostusta osallistua palkintojen hankintaan kysytään jälleen. 

Päätös: Merkittiin tiedoksi ja asiaan palataan tammikuun kokouksessa. 

 
8. Lausuntopyyntö: Asemakaavan muutos 01/031 Keskustakorttelit osa 2 

• Tekninen lautakunta on 31.10.2024 pitämässään kokouksessa hyväksynyt kaavaehdotuksen, 
joka koskee kaupunginosan 1, Kangas korttelia 1093, tori-/aukio- sekä katualueita (Ns. Pukimon 
kortteli). 
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• Kyseessä on alue, joka sijaitsee Kouvolan ydinkeskustassa Tori-, Kivimiehen- ja Liikemiehen-
kadun rajaamalla alueella. Suunnittelualueeseen kuuluu sekä julkista torialuetta että asuin- ja 
liikerakennus. Tavoitteena on korvata matala yksikerroksinen liiketila korkeammilla 
uudisrakennuksilla, joihin voidaan sijoittaa asumista ja liiketiloja. Torin osalta tavoitteena on 
mahdollistaa sen kehittäminen ja kiinteiden sen toimintaan liittyvien rakennelmien 
sijoittaminen nykyisestä kaavasta poiketen. 

• Lausuntoaikaa on 16.12.2024 saakka. 

Ehdotus: Aluetoimikunta keskustelee kaavamuutoksesta ja päättää sen jälkeen antaako se asiasta 
lausuntoa. 

Päätös: Päätettiin antaa lausunto, jossa tuodaan esille hyvien, monitoimisten liiketilojen 
tarpeellisuutta keskustassa, eläkeläisille ja opiskelijoille tarkoitettujen vuokra-asuntojen 
tarpeellisuuta sekä korostetaan ettei kaavamuutos ja uudet rakennukset saa kaventaa nykyisen 
torialueen toimintamahdollisuuksia tai haitata sen kehittämistä. Puheenjohtaja muotoilee 
lausunnon tältä pohjalta ja lähettää sen aluetoimikunnan nimissä. 

 
9. Kuulumiset kehittämis- ja muista työryhmistä 

• Keskustelutilaisuus 13.11.2024 Porukkatalon tulevaisuudesta. Kaupungin, Kipinä ry:n, 
aluetoimikunnan, Porukkatalon vuokralaisten sekä talon käyttäjien edustajia keskusteli 
keskusta-alueen yhteisötilan roolista, palveluista, sijainnista ja asiakkaista. Palkkatukisäännöt 
muuttuu 2025 ja Porukkatalon aulapalvelujen jatkuminen on vaarassa. Nähtiin tarpeellisena, 
että Kipinä ry jatkaa yhteisötilasta käytännössä vastaavana tahona, mutta sen tueksi nimetään 
”talotoimikunta” eri käyttäjä- ja sidosryhmätahoista. 

• Aluetoimikuntakin haastettiin mukaan ottamaan roolia (keskusta-alueen) yhteisötilasta. 
• Jatkokeskustelu aiheesta ma 16.12. klo 15–17 Kouvolatalolla. 

Päätös: Puheenjohtaja ja varapuheenjohtaja selostivat tilaisuudessa käytyä keskustelua ja 
johtopäätöksiä. 
 
 

10. Muut esille tulevat asiat  
• Ensi vuoden Kouvola-päivän (ehkä 10.5.2025) suunnittelu on jo käynnissä. 
• Aluetoimikuntien pj:t osallistuvat/osallistuivat 16.12. järjestettävään palaveriin. 
• Kouvolan Ydinkeskusta ry:lle tehdään aloite uusien joulu-/talvivalojen hankkimisesta Kouvolan 

keskustaan ensi vuodeksi. 
• Selvitetään joulukojujen sijoittamista ensi vuonna Keskuspuistoon. 

 
Päätös: Merkittiin muut asiat ja käyty ideointikeskustelu tiedoksi sekä ensi vuoden 
toimintasuunnitelmassa huomioon otettavaksi. 
 
 

11. Seuraava kokous 
• Seuraava kokous ja muut vuoden 2025 kokoukset. 

 
Päätös: Seuraava kokous pidetään to 16.1.2025 klo 17:30 (tai varapäivänä ti 7.1.2025). Lisäksi 
vuoden 2025 kesään mennessä pidetään vielä 2–3 muuta kokousta. 
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12. Kokouksen päättäminen 
 
Päätös: Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 18.24. 

 

Muistion kirjoitti, 
Harri Turkulainen  


